
Begrotingsoverschot 

De jaarrekening over 2023 liet een positief saldo zien van ruim 

21 miljoen euro. Het forse overschot wordt veroorzaakt  

doordat Eemsdelta onverwacht hogere uitkeringen uit het  

gemeentefonds ontving en anderzijds de uitgaven goed onder 

controle heeft.  

Tijdens de behandeling van de jaarrekening werd door alle  

partijen besloten om een groot deel van het geld alsnog een 

bestemming te geven. Zo werd er onder andere geld opzij  

gelegd voor het nog te realiseren Huis van Cultuur en Bestuur 

en voor onderhoud van wegen en bruggen en de aankoop van 

panden aan de Oude Schans in Delfzijl. 

Er werd ook geld bestemt voor: 

• de verhuizing van Cadanz en een nieuwe accommodatie 

voor voetbalvereniging DVC (Appingedam); 

• een financiële bijdrage voor nieuwe huisvesting voor  

tafeltennisvereniging Midstars en nazorg voor het  

kunstgrasveld in Middelstum; 

• een financiële bijdrage voor een dorpsschuur in  

Garrelsweer, waar apparaten, gereedschap en andere 

tools worden gedeeld; 

• een financiële bijdrage voor het wegwerken van  

achterstallig onderheid van het K.P. Zijlbad in Loppersum. 

 

Nieuwsbrief  

Editie oktober 2024 
Pagina 1 

Onze nieuwsbrief 

Dit is onze 13e nieuwsbrief, speciaal voor u. Wij zullen  

periodiek met een nieuwsbrief komen om u zo goed mogelijk op 

de hoogte te houden.  

In de nieuwbrief leest u het laatste nieuws van onze  

raadsfractie. Wilt u de nieuwsbrief niet langer ontvangen?  

Klik dan hier. 

Kadernota 2025   

Op 10 juli jl stelde de raad de Kadernota 2025 vast. De  

bedoeling van deze nota is dat globaal wordt aangegeven hoe 

de financiële vlag erbij hangt en welke ruimte er eventueel is 

voor nieuw beleid. De gemeenteraad stelt de Kadernota vast en 

vervolgens werkt het college dat uit in de begroting 2025, die op 

14 november a.s. wordt vastgesteld.  

Vorig jaar werd al snel duidelijk dat het financieel perspectief 

voor de meeste gemeenten in Nederland niet best is, met name 

door de bezuinigingen van de Rijksoverheid. Vanaf 2026 wordt 

landelijk gesproken van een financieel rampjaar. Daarnaast 

heeft de raad van Eemsdelta een aantal beleidsstukken  

vastgesteld zodat er ook geld moest worden gevonden voor 

meer onderhoud aan wegen, trottoirs, fietspaden, groen en  

oeverbeschoeiing . De optelsom van dit alles is dat er een  

bedrag van 15 miljoen structureel op tafel moest komen om in 

2028 een sluitende begroting te krijgen.  

In januari jongstleden werd als uitgangspunt gekozen om deze 

bezuinig operatie bij de Kadernota 2025 tot een goed eind te 

brengen en de rekening niet naar de toekomst te schuiven.  

Direct kreeg de directie de opdracht zeer kritisch te kijken naar 

de cijfers. Overal moest de stofkam door en ruimte voor nieuw 

beleid was er nauwelijks.  

Deze operatie is positief opgepakt door de 

organisatie met een constructieve  

houding.  Ondertussen kwam er ook meer  

duidelijkheid over de cijfers van de  

jaarrekening 2023 met uiteindelijk een fors 

overschot van ruim 21 miljoen euro over 

het afgelopen boekjaar. Deze cijfers zijn  

kritisch geanalyseerd en waar mogelijk is 

de lucht uit de begroting gehaald.  

Gedurende het voorjaar kreeg de Kadernota steeds meer vorm. 

Op 16 mei hadden we een eerste overleg binnen het college 

over de voorlopige uitkomsten. We bespraken de voorgenomen 

bezuinigingen tijdens een heisessie in het Centrum van  

Groningen. Nadat het stof wat was opgetrokken, was het  

resultaat nog niet tot ieders tevredenheid.  

Tussen de feestdagen door werd er gezocht naar aanvullende 

maatregelen. Uiteindelijk kwam er voor ieder collegelid een  

acceptabel pakket op tafel door wat aanvullende bezuinigingen 

in de organisatie en beperkte bezuinigingen in het nieuw beleid. 

Vanwege het overschot van 21 miljoen in 2023 kunnen er toch 

nog een aantal mooie plannen worden gerealiseerd en hebben 

we financiën gereserveerd voor een aantal projecten die de  

komende jaren veel geld vragen. Ik ben verheugd dat de  

gemeenteraad de Kadernota 2025 ongewijzigd heeft  

vastgesteld. 

Jan Menninga 

Wethouder financiën, gebiedsregie, leefbaarheid, sport en  

vergunningverlening  

Het rampjaar 2026 uitgelegd 

Het jaar 2026 wordt in gemeenteland vaak geduid met termen 

als ‘rampjaar’ of ‘ravijnjaar’. Hoe zit dat precies? 

Naast gemeentelijke belastingen en heffingen, krijgen  

gemeenten hun geld voornamelijk van de Rijksoverheid. Het Rijk 

stopt belastinggeld in het gemeentefonds dat het vervolgens 

uitbetaalt aan gemeenten.  

Vanaf 2026 wordt er een nieuw financieringssysteem ingevoerd 

door de landelijke overheid. Concreet betekent dit dat het geld 

uit het gemeentefonds via een nieuwe verdeelsleutel wordt 

toegekend aan gemeenten. Zoals het er nu gaat uitzien gaan  

gemeenten gezamenlijk tussen de 2,5 en 3 miljard euro minder 

krijgen. Een forse bezuiniging dus. 

Dit komt voor Gemeente Eemsdelta neer op 10 miljoen euro. Er 

is tot nu toe geen enkele aanwijzing dat het nieuwe kabinet  

deze bezuiniging gaat terugdraaien. 

https://www.eemskrant.nl/college-gemeente-eemsdelta-vestigt-voorkeursrecht-op-panden-oude-schans-in-delfzijl/
https://www.eemskrant.nl/college-gemeente-eemsdelta-vestigt-voorkeursrecht-op-panden-oude-schans-in-delfzijl/
https://lb-eemsdelta.nl/nieuwsbrief/afmeldennieuwsbrief.aspx
https://lb-eemsdelta.nl/nieuwsbrief/afmeldennieuwsbrief.aspx
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Terugblik op de afgelopen maanden 

Februari 2024 - Huis van cultuur en bestuur 

Nadat nieuwbouw van de Molenberg te duur bleek, werd er in 

september 2023 besloten om een onderzoek te starten naar 

naar de mogelijkheden voor de bouw van een Huis van Cultuur 

en Bestuur aan het Molenbergplein in Delfzijl:  een nieuw  

theater, bieb en gemeentehuis onder één dak. Uit dat 

onderzoek bleek dat er voldoende ruimte is voor het nieuwe 

pand. Ook financieel zijn er mogelijkheden voor.  

In de raadsvergadering van februari werden de uitkomsten van 

dit onderzoek besproken en werd besloten om door te gaan 

naar de volgende fase; de planvoorbereiding. In die fase worden 

de plannen verder uitgewerkt en krijgt het pand echt een 

gezicht. 

Uitgangpunt is dat de kosten van het nog te bouwen pand niet 

zwaarder gaan drukken op de jaarlijkse gemeentelijke  

begroting dan de huidige gemeentehuizen, bibliotheek en de 

Molenberg nu gezamenlijk doen. Door alle gemeente-

raadfracties werd tevens benadrukt dat het van belang is om de 

dienstverlening dichtbij onze inwoners te houden. Denk hierbij 

aan het openhouden van servicebalies of het organiseren van 

spreekuren op locatie.  

Maart 2024 - Damsterkade  

Een maand later stond de aankoop van de Damsterkade op de 

agenda. De gemeenteraad werd voorgesteld om de kade te  

kopen voor een bedrag van ruim 1,3 miljoen euro. Het terrein 

moet een oplossing vormen voor de enorme parkeerdruk in 

Delfzijl, ook met het oog op de mogelijk te bouwen Huis van 

Cultuur en Bestuur. De kade moet ongeveer 175 extra  

parkeerplaatsen opleveren.  

Voorafgaand aan de raadsvergadering werd er publiekelijk 

getwijfeld over de staat van de kade. Dat zorgde er ook voor dat 

de discussie tijdens de vergadering af en toe hoog op liep.  

Extra onderzoek wees uit dat er weliswaar extra  

onderhoud nodig is, maar dat de kade veilig gebruikt kan 

worden om op te parkeren. Onze fractie benadrukte het belang 

van het oplossen van het parkeerprobleem in Delfzijl en het feit 

dat alternatieve locaties hoogstwaarschijnlijk niet goedkoper 

zullen zijn. Het voorstel om de Damsterkade aan te schaffen 

werd uiteindelijk op 1 stem na aangenomen.  

April 2024 - Uitwerking motie ‘Onkruidbeheer’  

In de raadsvergadering van 27 september 2023 bracht onze 

fractie de motie 'Onkruidbeheer' ter stemming. In de motie 

werd het college gevraagd een voorstel inclusief kostenraming 

uit te werken waarmee de kwaliteit van het onkruidbeheer op 

verharding in 2024 wordt verbeterd. De motie werd mede  

ingediend door de fracties van de VVD en EDE en unaniem  

gesteund door de gemeenteraad.  

Tijdens de raadsvergadering van april jongstleden, werd de  

gemeenteraad gevraagd om extra geld ter beschikking te stellen 

voor de aanschaf van extra borstelmachines en de inhuur van 

extra personeel. Hiermee wordt een zogenoemd 

'calamiteitenteam' gevormd. Op basis van eigen inspecties en 

op bekende 'hotspots' (plekken waar de onkruiddruk hoog is) 

wordt het team flexibel ingezet in de gehele gemeente. Ook kan 

sneller worden geanticipeerd op meldingen van inwoners. 

Lokaal Belang Eemsdelta is blij met deze extra inzet. 

Juni 2024 - Gezondheidsonderzoek Chemiepark 

In juni kwam RTL met een onderzoek naar buiten, waarin  

duidelijk werd dat mensen die in de buurt wonen van  

Chemiepark Delfzijl gemiddeld 315 euro per jaar meer kwijt zijn 

aan zorgkosten dan de gemiddelde Nederlander. Daarmee is 

niet direct aangetoond dat er een oorzakelijk verband is, maar 

wij zijn wel van mening dat deze cijfers vragen om nader  

onderzoek.  

Onze fractie vindt dat de gezondheid van onze inwoners de 

hoogste prioriteit verdient. Daarom hebben wij tijdens de raads-

vergadering van juni het college verzocht om op korte termijn 

aan te dringen op aanvullend onderzoek. We dienden samen 

met de fractie van de ChristenUnie een motie in. De motie werd 

unaniem gesteund door de gemeenteraad.   

Spreekuur op locatie 

De gemeenteraadsfractie van Lokaal Belang Eemsdelta is gestart 

met een maandelijks spreekuur. De fractie houdt deze spreek-

uren op verschillende locaties in onze gemeente. Tijdens een 

spreekuur zal een delegatie van de fractie aanwezig zijn en  

kunnen inwoners en organisaties aanschuiven om hun vragen te 

stellen, zorgen te uiten of ideeën te delen. Dit alles onder het 

genot van een kop koffie.  

Inmiddels heeft er een spreekuur plaatsgevonden in  

Wagenborgen, Woldendorp, Middelstum en Loppersum. Ook de 

komende maanden zullen we weer spreekuren gaan houden. 

Houdt onze social media kanalen en/of de regionale kranten in 

de gaten voor meer informatie. 

Bron: google maps 

https://www.lb-eemsdelta.nl/#bestuur
https://www.rtvnoord.nl/politiek/1126917/genoeg-ruimte-en-geld-voor-bouw-huis-voor-cultuur-en-bestuur-delfzijl
https://www.rtl.nl/nieuws/onderzoek/artikel/5451419/zorgkosten-bij-chemiepark-delfzijl-315-euro-hoger-dan-gemiddeld?fbclid=IwY2xjawFXqG1leHRuA2FlbQIxMAABHVISEQ4O_ero-In1av5YS4N8E32bikMjsCbg_SHIWpnyQ7sESRI2RGBCKA_aem_h-hrxiAdmGb85_hwr34JXg
https://www.facebook.com/lbeemsdelta/
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Het college van burgemeester en wethouders 

Jan Menninga over zijn wekelijkse bezigheden 

Regelmatig krijg ik wel wat vragen over de werkzaamheden van 

het college. In de onderstaande tekst zal ik een beeld schetsen 

van wat het wethouderschap mooi en gevarieerd maakt . 

We beginnen op de maandagen steevast met de portefeuille-

overleggen. Ieder collegelid heeft dan overleg en met directie 

en ambtenaren van de afdelingen binnen zijn of haar  

portefeuille. Daar worden allerlei onderwerpen besproken zoals 

beleidsontwikkelingen, zaken die spelen binnen de gemeente en 

worden besluiten genomen die zijn gemandateerd aan de 

wethouder. In mijn portefeuilleoverleg wordt ook de volledige 

agenda van de collegevergadering van de volgende dag  

doorgenomen, zodat er geen financiële verrassingen uit de hoge 

hoed komen.  

In de loop van de maandag worden er meestal ook nog andere 

afspraken door het secretariaat vastgelegd. Op de maandag-

avonden zijn er vaak andere afspraken belegd en zijn er  

fractievergaderingen.  

Elke dinsdag begint met de vergadering van het college. We  

beginnen klokslag 9 uur met alle bespreekpunten. Dat zijn 

onderwerpen die meestal door een ander collegelid op de  

bespreekagenda zijn geplaatst. Daar zijn dan vragen over maar 

ook de politieke afweging kan onderwerp van bespreking zijn. 

Als Annalies Usmany en ik vinden dat de Lokaal Belang  

Eemsdelta-uitgangspunten niet goed zijn belegd, zullen we dat 

ter tafel brengen. 

Daarna volgen de mededelingen van de diverse collegeleden 

zodat we een helder inzicht krijgen in actuele zaken en wat er 

verder speelt in Eemsdelta. We eindigen meestal met de uit-

nodigingen aan het college. Dan is de vergadering vaak tegen 

het middaguur voorbij en gaan we met onze eigen agenda 

verder.  

Onze eigen agenda’s zijn door het secretariaat vaak goed gevuld 

met diverse overleggen met andere instanties, buurgemeenten 

en burgers. Voor iedere collegelid is dat anders, maar we  

hebben onze tijd zeker nodig. Binnen mijn portefeuille  

Leefbaarheid moet er bijvoorbeeld voldoende tijd zijn voor  

contacten met de inwoners van gemeente Eemsdelta.  

Meerdere avonden per maand zijn we bezig met commissie- en 

raadsvergaderingen. De vrijdagmiddag is het meestal wat  

rustiger. Tijd om de mailbox nog even goed door te nemen. 

Vrijdagvond verschijnt de agenda van het portefeuilleoverleg op 

de maandag alweer op het scherm, gevolgd door de agenda van 

de collegevergadering van de dinsdag aansluitend.  

In het weekend beginnen de voorbereidingen voor de week die 

voor de deur staat. Ter voorbereiding op de vergaderingen 

moeten er stukken gelezen worden. Ik doe dat meestal in twee 

rondes, maar zondagavond is sowieso vaste prik.  

(Jan Menninga is wethouder van  financiën, gebiedsregie, leefbaarheid, 

sport en vergunningverlening) 

Jeannette Ottens 

Eind juni ontvingen wij het droevige bericht dat ons dierbare lid 

Jeannette Ottens het leven heeft gelaten. Jeannette was al  

enige tijd ziek en is op 26 juni 2024 in haar slaap overleden. 

Jeannette was eerder die maand 77 jaar geworden.  

Jeannette was een sociaal mens en al heel lang politiek  

betrokken. Eerst bij de Partij van de Arbeid en later in de  

gemeente Delfzijl bij Fractie 2014. Die partij ging in 2020 op in 

Lokaal Belang Eemsdelta.  

In aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen van november 

2020, was Jeannette vrijwel bij elke campagnebijeenkomst  

aanwezig. Ze was tevens lijstduwer.  

Wij danken Jeannette voor alle gezelligheid en enthousiasme en 

zullen haar gaan missen. 

Het college van B&W met Jan Menninga (3e van links) en Annalies Usmany (4e van links) 


